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Na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Crne Gore, ministru odrzivog

razvoja iturizma, Pavlu Radulovicu, postavljem sljedece

POSLANICKO PITANJE:

U kojoj fazi je donosenje PUP-a Kotor, kao osnovnog preduslova za razvoj grada

i stavljanje van snage moratorijuma na gradnju?

Obrazlozenje

Od sest primorskih opstina, samo dvije imaju PUP. Tivat, koji je zahvaljujud

PUP-u dozivio procvat u prethodnom periodu i nastavija ubrzano da se razvija;

Ulcinj, uzveliku pomoc drzave.

PUP koji predstavija "Ustav" u prostoru je predusiov za donosenje pianskih

dokumenata nizeg reda. Koiiki je doprinos jedinice lokalne samouprave za

neokoncavanje poslova u izradi PUP-a Kotora?
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SKUPSTINA CRNE GORE

n/r Ivanu Brajovicu, predsjedniku

PODGORICA

Predmet: Odgovor na poslanicko pitanje poslanika Skupstine Crne Gore, Zeljka
Aprcovica

Poslanik Skupstine Crne Gore, Zeljko Aprcovic, postavio je Ministarstvu odrzivog razvoja i
turizma sljede^e

POSLANICKO PITANJE

"U kojoj fazi je donoSenje PUF-a Kotor, kao osnovnog preduslova za razvoj grada I stavljanje
van snage moratorijuma na gradnju?"

Na postavljeno poslanicko pitanje, Ministarstvo odrzivog razvoja i turizma daje sljedeci

ODGOVOR

Prema Zakonu o uredenju prostora i izgradnjl objekata ("Sluzbeni list CG", br.51/08,
34/11,35/13 i 33/14] nosilac pripremnih poslova na izradi 1 donosenju lokalnog planskog
dokumenta (u ovom slucaju PUP-a] je organ lokalne uprave. S tim u vezi, Ministarstvo
odrzivog razvoja i turizma nema ingerencije za ubrzanje usvajanja Prostorno
urbanistickog plana opstine Kotor.

Usvajanje strateske prostorno planske dokumentacije, pored toga sto je zakonska obaveza
lokalnih samouprava, od kljucne je vaznosti za njihov rast i razvoj, buduci da se planskom
razradom stvaraju, izmedu ostalog, pretpostavke za zastitu zivotne sredine i kultumog
nasljeda, uredenje gradevinskog zemljista, razvoj novlh turistickih, privrednih i ostalih
razvojnih zona, kao i kvalitetno planiranje infrastrukture.

U opstlni Kotor poslednji prostorni plan donesen je 1987. godine, a njegove izmjene i
dopune radene su 1995. godine. Od tog perioda, opstina Kotor u planskom smislu nije
cjelovito sagledavala svoju terltoriju. Zakonom o uredenju prostora i izgradnji objekata iz
2008. godine svim cmogorskim opstinama je propisana obaveza da donesu Prostorno
urbanisticke planove u roku od 12 mjeseci i na taj nacin usklade svoj najvazniji strateski
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dokument sa Prostornim planom Crne Gore, a nakon toga se ocekivalo da pristupe
uskladivanju detaljne planske dokumentacije. Medutim, devet godina nakon toga 4
primorske opstine, a medu njima i Kotor, i dalje nemaju usvojen PUP, a od 31. decembra
2015. u skladu sa Zakonom stari Prostorni planovi opstina [PPO) prestali su da se
primjenjuju.

Ovo posebno zabrinjava ako se imaju u vidu prostorne vrijednosti opstine Kotor i
neophodnost njihovog ocuvanja i razvijanja u skladu sa principima odrzivog razvoja, a sto
bi kroz izradu Strateske procjene utlcaja na zivotnu sredinu i Studije zastite kulturnog
nasljeda koje prate izradu PUP-a bilo i omoguceno. Nasuprot tome, Kotor se u prethodnom
periodu razvijao na osnovu strateske planske dokumentacije koja datira iz 1987. godme.

Izradu Prostorno-urbanistickog plana opstina Kotor je zapocela 2009. godine, a Nacrt
plana je Ministarstvu odrzivog razvoja i turizma dostavljen na misljenje tek 25.12.2013.
godine. Od 10.02.2014. godine kada je Ministarstvo opstini Kotor uputilo negativno
misljenje na Nacrt plana, korigovani plan nije dostavljan, iako su izvjestaji i misljenja
nadleznih institucija na nacrt plana svjedocili da je kvalitet dokumenta daleko ispod
ocekivanog nivoa i zahtijevao je temeljnu korekciju. Buduci da nije dobio pozitivno
misljenje Ministarstva i ostalih nadleznih institucija, plan nakon 8 godina izrade jos uvijek
nije upucen ni na javnu raspravu.

Jedan od razloga za kasnjenje u izradi ovog planskog dokumenta bila je i neophodnost
izrade Studije zastite kulturnih dobara za podrucje Kotora, cija je izrada zavrsena 2015. a
cije se usvajanje, nakon izvrsenih revizija, ocekuje u septembru 2017. Neophodnost i
znacaj izrade ove Studije navedena je i u misljenju Ministarstva na^nacrt PUP-a, medutim
to je bila samo jedna od 65 primjedbi koje su u torn misljenju sadrzane, a koje su se ticale
samog planskog koncepta, ali i svih ostalih bitnih elemenata planskog dokumenta, kao sto
su planirana saobracajna mreza, seizmicka mikrorejonizacija, ekonomska opravdanost
planiranog rjesenja, ambijentalna uklopljenost predlozenih intervencija u prostoru, aspekt
zastite zivotne sredine ltd.

U ovom kontekstu, bitno je istaci da je Vlada Crne Gore na sjednici od 02.02.2017. godine,
donijela Akcioni plan za realizaciju Odluka Komiteta UNESCO-a [40COM 7B.54] donijetih u
Istanbulu jula 2016. godine, koji se odnosi na kulturno-istorijsko podrucje Kotora. Jedna
od prioritetnih mjera iz Akcionog plana bilo je uvodenje moratorijuma na gradnju u
podrucju pod zastitom UNESCO do donosenja PUP-a Kotor, sto je i ucinjeno 30. marta
2017. kada je Vlada Crne Gore donijela Odluku o izmjeni odluke o izradi Prostornog plana
posebne namjene za obalno podrucje.

Ovo je za lokalnu samoupravu, kao nosioca pripremnih poslova na izradi PUP-a, trebao da
bude razlog vise da se izrada plana intenzivira i da se sto prije izvrse sva neophodna
uskladivanja sa studijskom dokumentacijom i planovima viseg reda i postupi po
primjedbama iznesenim u misljenju Ministarstva. Slicno je uradeno prihkom donosenja
PUP-a Ulcinj, gdje su strucni timovi plana za obalno podrucje i PUP-a Ulcinj, kao i strucm
tim Uprave za zastitu kulturnih dobara, uz koordinaciju Ministarstva zajednicki radih na
uskladivanju planskih rjesenja i studijske osnove i omogucili efikasno sprovodenje
procedure usvajanja plana, sa svim neophodnim saglasnostima.

Bitno je istaci i da se Ministarstvo odrzivog razvoja i turizma prethodnih godina u vise
navrata obracalo opstinskim sluzbama, ne samo Kotora, vec i ostalih opstina koje kasne sa
izradom PUP-ova, kako bi urgiralo po pitanju ubrzavanja njihove izrade, sa akcentom na
neophodnost dovodenja kvaliteta planskog dokumenta na znacajno visi nivo, aliJ "a
obavezu da se planska rjesenja usklade sa Prostornim planom posebne namjene za obalno
podrucje koji je prosao Javnu raspravu u martu 2016. godine.



Medutim, od strane opstine Kotor, od donosenja moratorijuma do danas nije bdo
informacija o progresu ili bilo kakvim pomacima u izradi PUP-a, lako je poznato da je to
dokument cijim 6e usvajanjem biti stavljena van snage zabrana gradnje na podrucju dijela
opstine pod zastitom UNESCO..
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